
DĖL DIENOS POILSIO ORGANIZAVIMO LIETUVOS IKIMOKYKLINIO/ PRIEŠMOKYKLINIO UGDYMO

ĮSTAIGOSE

2.1. Kokių veiksmų dėl lankstaus poilsio užtikrinimo savivaldybės Darželiuose
ėmėsi savivaldybė nuo praėjusio Iniciatyvinės grupės ir Šeimų asociacijos kreipimosi?

Gauta informacija iš Iniciatyvinės grupės ir Šeimų asociacijos buvo pateikta Alytaus
rajono švietimo įstaigoms. Apie iniciatyvą ir galimybes pritaikyti siūlomas poilsio formas
darželiuose, buvo aptarta vadovų pasitarime su švietimo įstaigų vadovais ir Švietimo,
kultūros ir sporto skyriumi.

2.2. Ar buvo/bus parengtas dokumentas (gairės, rekomendacijos ar kt.), kuriuo
numatoma, kaip savivaldybės Darželiuose turi būti organizuojamas pietų poilsis? Ar ir kaip
su šiuo dokumentu buvo supažindintos ugdytinių šeimos? Prašytume pateikti tokio
dokumento kopiją susipažinimui.

Toks dokumentas nebuvo parengtas. Pagal poreikį, tokio dokumento rengimas nėra
aktualus.

2.3. Ar nuo praėjusio Iniciatyvinės grupės kreipimosi į savivaldybę dėl lankstaus
poilsio (ne)užtikrinimo kreipėsi tėvai? Jei taip, kiek? Kokia pagalba jiems buvo suteikta?

Tėvų kreipimosi į savivaldybę nebuvo, tačiau gauti duomenys, kad dėl lankstaus
poilsio tėvai kreipėsi tiesiogiai į įstaigų vadovus. Iš viso buvo gauta 19 kreipimųsi. Į visus
buvo sureaguota ir pritaikyta kita poilsio forma.

2.4. Kokios pagalbos iš savivaldybės organizuojant lankstų poilsį prašė Darželiai ir
ar ji buvo suteikta?

Iš savivaldybės pagalbos nebuvo prašoma.
2.5. Kaip apie Iniciatyvinės grupės identifikuotą problemą ir jos sprendimo būdus

buvo informuoti ugdytinių tėvai ir Darželių pedagogai? Ar buvo sudaryta galimybė visiems
tėvams susipažinti su informacija raštu ar informacijos perdavimas paliktas grupių mokytojų
diskrecijai?

Darželių pedagogus informavo vadovai. Susirinkimų metu informacija pateikta
tėvams ir išsiųsta el. laiškais.

2.6. Ar informacija apie lankstaus poilsio organizavimą savivaldybės Darželiuose
skelbiama savivaldybės ir/ar ugdymo įstaigų tinklalapiuose? Jei taip, prašytume pasidalyti
nuorodomis.

Neskelbiama
2.7. Ar savivaldybės Darželiuose yra suformuotos atskiros nemiegančių vaikų

grupės? Jei taip, ar yra taikomi kokie nors kriterijai ar ribojimai norint į jas patekti (amžius,
auklėtojos nuomonė, ribotas galinčių patekti iš vienos grupės vaikų skaičius ir pan.). Jeigu
tokios grupės nebuvo suformuota, kaip Darželiuose organizuojamas poilsis nemiegantiems
vaikams?

To nereikia, dėl mažo vaikų skaičiaus, kuriems taikoma kita poilsio forma. Poilsis
organizuojamas su auklėtoja ar auklėtojos padėjėja kitoje patalpoje pritaikant veiklas pagal
vaiko poreikius.

2.8. Ar savivaldybės Darželiai pasidalijo su tėvais ir pedagogais iniciatyvinės
grupės parengtais vizualais apie lankstaus poilsio įgyvendinimą? Jei taip - kaip vyko šios



informacijos sklaida (asmeniškai el. paštu, atspausdinta grupėse, paskelbta socialiniuose
tinkluose, vidinėse platformose ir t.t.)?

Informacija buvo dalintasi asmeniškai el. paštu ir rodant susirinkimų metu.
2.9. Kaip Darželiuose užtikrinama, kad sutartos poilsio tvarkos būtų laikomasi

(nepiktnaudžiaujama “pagulėjimu”, “pats pirmas užmigo” ir pan.). Ar ir kaip užtikrinama
kontrolė, kad nemiegantys vaikai nebūtų guldomi arba būtų pakeliami sutartu laiku?

Susitarimų laikomasi abipusiu bendru sutarimu tarp pedagogų ir vaikų tėvų.
2.10. Ar Darželiai buvo įpareigoti dienotvarkėse nurodyti poilsio laiką vietoje

miego/pogulio?
Įpareigojimo nebuvo, dalis darželių dienotvarkėse įrašę poilsio laiką vietoje

miego/pogulio laiko.
2.11. Jeigu alternatyvaus poilsio sąlygą numatyta įtraukti į sutartis su ugdymo

įstaigomis - kaip apie tai buvo informuoti jau anksčiau sutartis pasirašę tėvai? Prašytume
pacituoti šią sutarties sąlygą.

Į sutartis tai nėra įtraukta.
2.12. Jeigu savivaldybė vykdė ugdymo įstaigų/tėvų apklausą dėl pietų poilsio

organizavimo - prašome pateikti apklausos imtį ir jos rezultatus (nurodyti ne tik kiek
nustatyta nemiegančių vaikų, bet ir kiek tėvų iš viso apklausta).

Apklausa nevykdyta, nes nėra šiuo metu poreikio.
2.13. Jeigu savivaldybė buvo numačiusi organizuoti pedagogų švietimą lankstaus

poilsio klausimais - prašytume nurodyti, kaip tai buvo organizuota. Jei toks švietimas nebuvo
organizuotas, ar planuojama organizuoti ateityje ir ar tam būtų reikalinga iniciatyvinės grupės
pagalba (atrenkant lektorius, aktualias temas ir pan.).

Šiuo metu poreikio nėra.


